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Paikka: 

 
 
Osallistujat: 

Porin Leijonan virastotalo, Yrjönkatu 6, Pori.  
 
 
Leena Rannikko, Varsinais-Suomen ELY-keskus, puheenjohtaja 
Ilpo Koppinen, SLL Satakunnan piiri 
Markku Suominen, SLL Satakunnan piiri 
Hanna Arola, Kokemäenjoen vesistön kunnostusyhdistys KVVY ry 
Asko Riitahuhta, Karhoismajan vesisreitin kunnostusyhdistys ry 
Keijo Heinilä, Isojärvi seura ry 
Tapani Hänninen, Hirvijärven kunnostusyhdistys ry 
Jari Vuorio, Hirvijärven kunnostusyhdistys ry 
Roosa Kemppi, Varsinais-Suomen ELY-keskus  
Lotta Mäkinen, Varsinais-Suomen ELY-keskus 
Elli Peltovirta, Keski-Suomen ELY-keskus 
Virve Hindström, MTK Satakunta 
Anna Soirinsuo, Varsinais-Suomen ELY-keskus  
 

 

  

 

Muistio  

  1.  Avaussanat  

Puheenjohtaja Leena Rannikko Varsinais-Suomen ELY-keskuksen Kalatalousyksi-
köstä avasi kokouksen 17:00. Pidettiin osallistujien esittelykierros.  
 

                2.  ELY-keskuksen ajankohtaiset Karvianjoelta ja rahoitushauista  

Kalastusbiologi Leena Rannikko kertoi kalatalouspuolen ajankohtaisista asioista 

Karvianjoen alueella (Liite 1.) ja Satavesi-ohjelman koordinaattori, ylitarkastaja 

Anna Soirinsuo piti esityksen ELY-keskuksen ajankohtaisista tiedotettavista asioista 

sekä käynnissä olevista hankehauista (Liite 2.). 

 
 3.  NEVALA-hanke ja JTF-rahasto edistämässä ennallistamistoimia  

NEVALA-hankkeen projektipäällikkö Elli Peltovirta Keski-Suomen ELY-keskuksesta piti 
esityksen NEVALA-hankkeesta ja oikeudenmukaisen turvetuotannon siirtymän rahoituk-
sesta (Liite 3.). 

 
                4.   Karvianjoen yläosan alueen kunnostushanke 

 Hankepäällikkö Hanna Arola KVVY yhdistyksestä piti esityksen hankkeen 

 edistymisestä (Liite 4.).  

Virve Hindström: Monitavoitteinen lähestyminen olisi tärkeää, kun keskustellaan 

maanomistajien kanssa - hyväksyttävyys voisi lisääntyä. 
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Keskusteltiin maanomistajien tarpeiden tunnistamisesta sekä tahosta, joka voisi olla 

 toteuttamassa tarpeiden tunnistamista. 

 5. Suojeluyhdistysten ja hankkeiden ajankohtaiset kuulumiset  

Markku Suominen / SLL satakunta: Esimerkkejä soiden ojituksien vaikutuksista; 300 ha Lei-
vonsuo, sekä ennallistamisista. Nykyisellään suuri vaje Karvianjoen yläjuoksulla vedenpidä-
tyksessä, jolloin vesien pinnat alajuoksulla nousevat jopa 2 m 70 cm sateen vuoksi ja tulvi-
vat pelloille. Esimerkin voima olisi suuri, pitäisi saada toteutettua kohde. 

Myös Tuulivoimakohde olisi hyvä pohtia alavalle alueelle vesittäen.  

Anna Soirinsuo: ELY-keskuksen Vesikeskuksen lausuntokommentteihin tullaan jatkossa 
kattavasti lisäämään mm. puhtaan energian siirtymähankkeisiin vedenpidätyskyvyn lisäämi-
sen vaatimuksia lopetetuille turvetuotantoalueille, tämä yhtenä avauksena asian nosta-
miseksi.   

Ilpo Koppinen/SLL satakunta: Uksjoen kohdalla tulisi katsoa, että AVI:n lupapäätökseen no-
jaten koekalastukseen on jo lupa kaikilla luvan saaneilla alueilla, kalastuksia ei tulisi viiväs-
tää lupien kysymisen vuoksi.  

Leena Rannikko: teemme kuitenkin puhelimitse lupien pyytämiskierroksen, tällöin saadaan 
paras hyväksyttävyys. 

Tapani Hänninen/Hirvijärven kunnostusyhdistys ry: ELY-keskuksen avustusten tuella tehty 
niittoja, pohjoispää liian matala niittoihin ja teetetty kosteikkosuunnitelma Juha Siekki-
sen/Kosteikkomaailma toimesta. Myös vaaditut viitasammakko- kasvillisuus- ja linnustosel-
vitykset Janne Lampolahden tekeminä. Järveä laskettu aikoinaan 1950-luvulla 1,6 m, mak-
simisyvyys 10 m. Kosteikkosuunnitelma voidaan esitellä seuraavassa kokouksessa.  

Keijo Heinilä/Isojärviseura ry:  
- KVVY Oy:n tekemä raportti Isojärven vedenlaadun seurannasta julkaistu.  
- Positiivisena tietona, Isojärven sinilevätilanne on parantunut huomattavasti 

viime vuosina 
- Otamonjoen ja Leväsjoen alueelta, jossa isoja karjatiloja, veden virtaus on huo-

nontanut veden laatua Isojärvessä ko. laskujokien suistossa.  
- 2024 ei tehty hoitokalastusta.  
- Isojärvellä 6 osakaskuntaa, joista viisi järjestäytymässä yhteen. ja kuudettakin 

tavoitellaan mukaan yhdistäytymään. 
- Täplärapu runsastunut paljon, ei saatu enää jokirapua 
- Kurikanniskan kalalaskurin saaminen ensi vuonna hyvä, odotamme ELY-kes-

kuksen hoitavan laskurin, jotta saadaan näyttöä kalatien toiminnasta 
 
Leena Rannikko: Täpläravun kalastuksen voisi mahdollisesti vapauttaa Isojärvessä, tu-
lisiko vielä jokirapua. 
 
Asko Riitahuhta/Karhoismajan vesistön vesireitin kunnostusyhdistys ry: Tärkeää nähdä 
hyviä esimerkkejä ja kuulla niistä toisilta. Karhoismajan alueella tehty aiemmin paljon 
toimia, mahdollisesti vielä tehokkaampia toimia voisi tarvita. 
 
Markku Suominen: Äpätinjärven luusuan pohjapato olisi vaikuttava, palautettaisiin pin-
nan tasoa aiempaa kohti. 
 
Lotta Mäkinen/Life Revives-hanke ja Roosa Kemppi/Freshabit Life-hanke:  
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- Aunesluomaan, Juurakkoluomaan, Honkaluomaan ja Leppäluomaan on laitettu 
puusuisteita ja sorastusta 2024 

o Näistä Aunesluomaan ja Juurakkoluomaan on istutettu raakun poikasia, 
jotka Konnevedeltä saatu. Poikasista osa kuollut, lisääntyminen Konne-
vedelläkin hyvin heikkoa Karvianjoen jokihelmisimpukoiden heikon kun-
non vuoksi 

- Tehty raakkuinventointeja 5 linjaa, arvio, että koko Karvianjoen kanta on vain n. 
1500-1700 yksilöä, mikä on todella vähän. Kanta huonokuntoista, ja ei nuoria 
raakkuja (alle 5 cm), 10 cm suurin 

o Ei alle 25 v vanhoja raakkuja, populaatio tällä hetkellä kuolemassa  
- Veden laatu etenkin raudan ja humuksen osalta huolestuttava 
- Taimenen koekalastusta Aunesluomassa ja Juurakkoluomassa, molemmissa 

vahva luontainen kanta 
- Tehty 1 koskikunnostus, Rakennuskoski. 6 koskea tutkittu yhteensä. 
- Kokonaisuutena valuma-alueella tulee olla kunnostustoimia tulevaisuudessa. 

 
Roosa Kemppi ja Anna Soirinsuo: Karvianjoen koskien Natura-alueen ympärillä on kes-
kusteltu Etelä-Pohjanmaan ELY-keskuksen kanssa ko. alueen lähivaluma-alueen saa-
misesta biodiversiteetin suojelun prioriteettialueeksi, tarkempi alueen rajaaminen tie-
teelliseen dataan tukeutuen on käynnissä. Luonnonvarakeskus tekee osasta aluetta 
lähivaluma-alueselvitystä, rahoitusta ei ole koko alueen kattamiseksi. Linjaus, että ky-
seisellä alueella merkittävän haitan kynnys on ylitetty jo, ja alueelle ei enää saisi hank-
keita, jotka aiheuttavat haittaa jokihelmisimpukan elinalueille. Aihe ollut Varsinais-Suo-
men ELY-keskuksen johtoryhmässä keskusteltavana, ja Etelä Pohjanmaan ELY-kes-
kukseen ollaan Johdon puolelta yhteydessä. Alueen tarkentaminen ja kaikkien toimen-
piteiden huomioiminen, ml. metsänkäyttöilmoitukset, tärkeää. 

Lotta Mäkinen: Jyllinkosken voimalaitoksen purku nähdäkseni hyvin tehty jokihelmisim-
pukka huomioiden, hetkellinen samentuminen ei tn. vaikuttanut raakkuun ja suuria kiintoai-
nesmassoja ei liikkunut. Nyt uutta vapautunutta jokiosuutta mahdollisena positiivisena vai-
kutuksena. 

6.  Mahdolliset muut asiat  

- 

7.  Seuraavan kokouksen ajankohta  

Seuraava kokous sovittiin alustavasti pidettäväksi maanantaina 7.4.2025 klo 17:00-19:30. 
Kokoukseen saa ehdottaa teemaa sekä kokouksen pitopaikkaa, sekä mahdollista maasto-
kohdetta kokouksen yhteyteen. 

 
Kokous päätettiin klo 19:33. 
 
 
 
Muistion laati Anna Soirinsuo. 


